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PROTOKÓŁ Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA  

SOŁECTWA Radomno 

 

 

 Zebranie odbyło się w dniu 16 marca 2023 r. o godz. 18:30 w remizie OSP  

w Radomnie. 

Zwołane zostało przez Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie na podstawie § 23 ust.1 Statutu 

Sołectwa Radomno uchwalonego przez Radę Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 

Mszanowie uchwałą Nr XLI/218/09 z dnia 29 grudnia 2009 r. w sprawie nadania Statutu 

Sołectwu Radomno. 

 

Na 406 mieszkańców, w zebraniu udział wzięło 21 mieszkańców sołectwa, co stanowi mniej 

niż 10% osób uprawnionych. W związku z tym zebranie odbywa się w drugim terminie. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

W zebraniu uczestniczyli: 

 - Wójt Gminy Tomasz Waruszewski  

- prowadzący zebranie sołtys Urszula Komorowska  

- protokołujący zebranie pracownik Urzędu Gminy Jacek Wolski   

 

 Porządek zebrania: 

1) Otwarcie zebrania i przyjęcie porządku zebrania. 

2) Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej za 2022 rok. 

3) Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

4) Zapytania i wnioski. 

5) Zakończenie zebrania. 

 

Przebieg zebrania 

 

Ad 1 

 Zebranie otworzyła i prowadziła Pani Sołtys Urszula Komorowska wyznaczona przez 

Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie do prowadzenia zebrania wiejskiego. 

Prowadząca stwierdziła, że zebranie odbywa się w drugim terminie dlatego, że 

uczestniczy w nim mniej niż 1/10 uprawnionych do udziału w zebraniu.   

Przewodnicząca zebrania przedstawiła porządek zebrania, w brzmieniu jak na stronie 1. 

Nie zgłoszono dodatkowych punktów. 

Porządek zebrania został uchwalony jednogłośnie. 

 

Ad 2 

Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej przedstawiła sołtys - Pani Urszula 

Komorowska. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2.  

 

Ad 3  

Wójt podziękował Pani Sołtys za działania podjęte w 2022 roku. 

Na wstępie Wójt przybliżył istniejące obecnie zagrożenia tzn. wojna, COVID, wirus grypy 

ptaków. Poinformował o liczbie zakażonych wirusem COVID na terenie Polski (ok. 120 tyś.) 
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oraz o wystąpieniu pięciu ognisk grypy ptaków na terenie powiatu nowomiejskiego.  Wójt gminy 

poinformował również, że w Gminie znajduje się punkt konsultacyjno-informacyjny programu 

Czyste Powietrze, który otwarty jest w poniedziałek – wtorek 8:00–16:00 oraz środa  8:00 – 

12:00. Wójt gminy przypomniał o trwającej kwalifikacji wojskowej rocznik 2004. Wójt gminy 

poinformował o obowiązku zgłaszania szamb – zgłaszać się do p. Aliny Ławickiej, druki były 

rozdawane na zebraniu. Do 24 marca 2023 r. można składać wnioski o odbiór odpadów z 

produkcji rolniczej. Został ogłoszony konkurs przez Marszałka Województwa pod nazwą „Eko 

sołectwo”. Sołtysi przekażą informacje mieszkańcom.  

 

Kolejną omawianą przez Wójta sprawą było przedstawienie inwestycji związanych z 

sołectwem Radomno:  

1. Zaplecze sportowe przy stadionie 

Wykonawca został wezwany do dokonania robót wymaganych przez Powiatowego 

Inspektora Nadzoru Budowlanego. Jeżeli tego nie wykona, roboty te zostaną powierzone 

wykonawcy zastępczemu na koszt głównego wykonawcy  

2. Rozbudowa drogi gminnej w Radomnie – etap II (tzw. pętla przy jeziorze) 

Zadanie dofinansowane z Polskiego Ładu kwotą 1 568 tys. zł. Zakres obejmował odcinek 

o długości 1,18 km (zamknięcie całej pętli). Najniższa kwota przetargowa na cały wskazany 

zakres wyniosła 3,3 mln zł. Stąd złożyliśmy wniosek o zmianę zakresu, tj. zmniejszenie 

wykonania odcinka z 1,18 km na 0,76 km. Otrzymaliśmy zgodę z BGK na wykonanie 

mniejszego zakresu. Zrobimy odcinek od kościoła, dalej przy cmentarzu do skrzyżowania - 

rozwidlenia w kierunku mostku na jeziorze z drogą na Tabory. Cena przetargowa takiego 

zakresu w przetargu wyniosła 1,76 mln zł. W najbliższych dniach zostanie ogłoszone 

postępowanie przetargowe na ten zmniejszony zakres. Na pozostały będziemy szukać innego 

dofinansowania.   

3. Przebudowa drogi gminnej nr 181006N na odcinku Radomno-Gryźliny 

Termin oddania dokumentacji projektowej to 31.05.2023 r. Następnie będzie trzeba 

uzyskać decyzję ZRID (ok. 3 miesiące). Z uwagi na drastyczny wzrost kosztów budowy 

dokumentacja zostanie podzielona na 3 etapy, ponieważ budowa całej drogi nawet biorąc pod 

uwagę dofinansowanie zewnętrzne byłaby ze względów finansowych praktycznie niemożliwa 

do realizacji w jednym etapie. 

4. Budowa ścieżki rowerowej – 3 etap do granicy z Gminą Iława 

Będziemy na początku kwietnia składać wniosek na to zadanie o dofinansowanie ze 

środków Rządowego Funduszy Rozwoju Dróg (80% dofinansowania). Do granicy z Gminą 

Iława został nam odcinek o długości ok. 3,2 km. Jeżeli nie uda się uzyskać teraz 

dofinansowania, będziemy próbować z innych środków, z KPO albo z nowej perspektywy 

unijnej ze środków regionalnych. Przy okazji ścieżki powiem jeszcze, że czynimy starania, aby 

powstał punkt gastronomiczny przy wiatach przy ścieżce rowerowej. 

5. Przebudowa drogi powiatowej nr 1270N 

Długość 1,976 km (od skrzyżowania z drogą gminną do Radomna - nie obejmuje samego 

skrzyżowania). Planowane koszty 4,38 mln z czego dofinansowanie z RFRD 60% tj. 2,63 mln. 

Planowane wyłonienie wykonawcy przez Zarząd Dróg Powiatowych: kwiecień br. 

 

Następnie Wójt przeszedł do omówienia zapytań i wniosków z poprzedniego zebrania. 

1. Sprawa odwodnienia na drodze w kierunku plaży.  

Problem jest większy, bo trzeba uzyskać pozwolenie wodnoprawne. Wody Polskie długo 

procedują wydanie decyzji, stąd wciąż czekamy. Zobaczymy tez jakie wymogi Wody Polskie 

określą w decyzji (np. separator substancji ropopochodnych itp.) 
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2. Toi-toi był serwisowany. Mam informację, że był i będzie serwisowany. 

3. Ogrodzenie placu zabaw. 

Mieliśmy spotkanie na początku roku. Pojawiły się plany na zagospodarowanie, na sam plac 

zabaw jest tam zbyt dużo miejsca. Uzgodniliśmy z Panią Sołtys żeby tutaj na zebraniu 

przedyskutować o sposobie zagospodarowania tego miejsca. Pozostawiam Państwu 

przedstawienie propozycji w tym zakresie. Może np. chcieliby Państwo parking obok placu? 

 

Sołtys: Jestem za tym, aby obok placu zabaw zrobić coś dla dorosłych: ławki, stoły, ale nie 

parking. Ale to decyzja mieszkańców Radomna. 

 

Ad 4  

Zgłoszono następujące wnioski i zapytania: 

Mieszkaniec: Prośba o pilna interwencję na drodze Radomno-Gryźliny i do SKR, tam 

przepusty są pełne, a woda się przelewa przez drogę. 

Mieszkaniec: Nie chcę już tej drogi (Radomno-Gryźliny). Żebym wiedział, że tej drogi nie 

będzie w ciągu 5 lat, to bym wcale o to nie wnioskował wcześniej. 

Mieszkaniec: Za zakrętem w prawo od powiatówki stoi woda, a dalej za brukiem podobna 

sytuacja. 

Mieszkaniec: Wnioskuję o usunięcie 2 drzew, które są przechylone w stronę drogi (klony), 

powinny być usunięte. 

Mieszkaniec: 20 lat temu był odtwarzany rów i od tamtej pory ja własnym sprzętem kilka razy 

czyściłem te rowy, a nikt inny nic nie zrobił. 

 

Sołtys: Ja mam pytanie czy odtworzenie rowu to będzie problem? 

Wójt: Przyjedziemy na miejsce sprawdzić, udrożnimy rowy wiosną. 

 

Mieszkaniec: Równanie dróg nic nie daje, powinno być sypane kruszywo. 

Wójt: Z tym jest różnie, dobieramy metody w zależności od potrzeby. Profilowanie dróg tez jest 

przydatne. 

 

Mieszkaniec: Wójt powinien wyznaczyć osobę odpowiedzialną w Urzędzie za drogi. 

Wójt: W urzędzie za drogi odpowiada Kierownik Marcin Buliński. Jestem zadowolony z jego 

pracy. 

Mieszkaniec: My nie jesteśmy. 

Wójt: Radomno jest odosobnione w tej opinii. Inne sołectwa są zadowolone. Jest zima, musimy 

poczekać, aż drogi się obsuszą. Proponuję, aby emocje trochę opadły, bo emocjami nie 

załatwimy sprawy. Pan Buliński osobiście się zaangażuje i to co będzie można zrobić na 

pewno zrobimy. 

 

Mieszkaniec: Umiejscowienie tablicy z mapą przy drodze obok wiaty, należałoby ją przestawić, 

taka sama sytuacja z tablicą na drodze w stronę kliniki w Rudzie. Tablice te utrudniają ruch 

samochodom ciężarowym, kierowcy samochodów osobowych tego nie odczuwają. 

 

Mieszkaniec: Jakie są zaplanowane inwestycje na rok wyborczy: 

Wójt: Po pierwsze nie kumulujemy inwestycji na rok wyborczy, działamy planowo całą 

kadencję. 

Mieszkaniec: Jaki budżet inwestycyjny w tym roku ma gmina? 

Wójt: W tym roku prawie 30 mln zł, jesteśmy liderem w całym powiecie. 
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Mieszkaniec: Jakie plany są jeżeli chodzi o S5? 

Wójt: Są 3 warianty wciąż możliwe do realizacji. Wariant zielony przebiega przez teren naszej 

gminy, czerwony tez ale w znacznie mniejszym zakresie niż zielony. Najwięcej emocji budzi 

wariant zielony. Gmina zawnioskowała o korektę wariantu zielonego, w tym o węzeł w Nowym 

Dworze Bratiańskim, czyli o możliwość wjazdu na S5. Takie główne warunki postawiliśmy. Nikt 

nie wie, który wariant ma największe szanse.  

 

Mieszkaniec: Potrzebny jest chodnik przy drodze powiatowej za zakrętem. ZDP powiedziało, 

że jest tam za wąsko. Ale tam przy barierkach chodnik jest potrzebny.  

Wójt: Przekażę sprawę do ZDP. 

 

Mieszkaniec: Wspomniał Pan o szambach. Jak może funkcjonować dom bez szamba?  

Wójt: Zbiera się tego typu dane, żeby odgórnie móc planować działania. Szamba są różne, 

niektóre nieszczelne. Różne są przypadki. 

Mieszkaniec: Będzie ktoś to sprawdzał, czy jest szambo? 

Wójt: Tak. 

 

Wójt: Jeżeli nie ma więcej pytań, na koniec chciałbym zaprosić wszytskich na otwarcie hali 

targowej w Bratianie, które odbędzie się 18 marca br. Wójt poinformował, że inwestycja ta to 

ogromne wsparcie dla lokalnych wytwórców dobrej jakości produktów rolnych, stworzone w 

hali warunki będą komfortowe zarówno dla sprzedawców, jak i kupujących, a koszt opłaty 

targowej bardzo niski. Warto będzie wspierać lokalnych producentów żywności dokonując tam 

zakupów. 

 

 

Ad 5 

W związku z wyczerpaniem porządku, prowadząca zebranie zakończyła wiejskie zebranie 

sołectwa Radomno.  

 

 

 

protokołował                                                       Przewodnicząca zebrania 

 

Jacek Wolski                                                           Urszula Komorowska  


